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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 305 (FLF alm. del) stillet den 27. marts 
2014 efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF)

Spørgsmål nr. 305:

“Kan ministeren oplyse, om det ville kunne lade sig gøre for Københavns Zoo at eksportere/forære 
overskydende dyr væk, så det i fremtiden kan undgås at aflive raske og rørige giraffer og løver 
m.m., således at man i stedet ”genbruge” dyrene andre lignende steder, f.eks. i andre zoologiske 
haver, dyreparker m.v., og vil ministeren arbejde på, at det bliver muligt?”

Svar:

Fødevarestyrelsen har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig:

“Fødevarestyrelsen kan oplyse, at det allerede er muligt for zoologiske anlæg, at eksportere 
overskydende dyr til andre zoologiske anlæg, så længe alle betingelser herfor er opfyldt.

Zoologiske anlæg er efter lovgivningen på området forpligtet til at deltage i avlsprogram-
mer.Endvidere skal zoologiske anlæg efter reglerne registrere oplysninger om deres dyrebestand 
hos European Association of Zoos and Aquaria (EAZA). Samtidig er zoologiske anlæg forpligtet til 
efter henstilling fra EAZA at lade deres dyr indgå i avlssamarbejdet.

Dyr, der holdes i et godkendt zoologisk anlæg, måefter lovgivningen som udgangspunkt kunforlade 
anlægget, hvis dyrene overføres til et andet godkendt zoologisk anlæg.Fødevarestyrelsen kan dog 
dispensere fra denne regel og tillade, at dyr i godkendte zoologiske anlæg overføres til et ikke-
godkendt anlæg, hvis der efter en konkret veterinærfaglig vurdering ikke er risiko for sygdoms-
spredning.

Det er på den baggrund Fødevarestyrelsen vurdering, at de eksisterende muligheder for at 
eksportere overskydende dyr fra zoologiske haver er tilstrækkelige.”

Dan Jørgensen
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